
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 137 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 137:  

”I forlængelse af bl.a. afsløringen af de ringe forhold på Plejecenteret Toftebo i Grib-

skov Ko u e, o talt i artikle  ”Voldso  kritik af pleje e ter” ragt i Frederiks org 
Amts Avis den 1. november 2017, bedes ministeren oplyse, hvordan kvaliteten og be-

handlingen i den kommunale del af det nære og sammenhængende sundhedsvæsen 

fremadrettet sikres i takt med at borgerne udskrives hurtigere og behandlingen og 

større dele genoptræningen som følge af opgaveglidningen ryger ud til kommunerne” 

 

Svar: 

Først og fremmest vil jeg gerne understrege, at det er min forventning, at der i kom-

muner, hvor der bliver rejst kritik fra pårørende, patienter - eller for den sags skyld 

fra Styrelsen for Patientsikkerhed – i forhold til den sundhedsmæssige indsats, hurtigt 

bliver taget hånd om forholdene.  

 

I forhold til det fremadrettede arbejde med kvaliteten i det nære og sammenhæn-

gende sundhedsvæsen, kan jeg oplyse, at regeringen i januar 2016 nedsatte Udvalget 

om det nære og sammenhængende sundhedsvæsen, der blandt andet komme med 

anbefalinger til, hvordan det sikres, at de nære sundhedstilbud har samme kvalitet 

landet over. Udvalget afrapporterede i juni 2017, og regeringen vil følge op på bl.a. 

udvalgets anbefalinger med et udspil i indeværende folketingsår.  
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